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Tisztelt Elnök Úr !

Az Országgyűlésről szóló tv. 42. § (8) alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést kíváno k
benyújtani Dr. Pult Péter legfőbb ügyész úrnak

"Elégedett-e a Legfab agyészség munkájával? "
címmel .

Tisztelt Legfőbb Ügyész úr!

Az utóbbi években megszámlálhatatlan esetben merült fel korrupció gyanúja
kormánypárti képviselők, polgármesterek vagy önkormányzatok intézkedései nyomán . A
demokratikus ellenzéki pártok - köztük a Demokratikus Koalícióval - számtalan esetben tettek
feljelentést vagy kezdeményeztek vizsgálatot ezekkel a cselekményekkel kapcsolatban . Az
On által vezetett intézmény átfogó vizsgálatok megindítása és jogi felel ősségre vonás helyett
a legtöbb esetben élből elutasította a feljelentéseket, ha pedig ez esetleg nem történt meg
egybő l, akkor a feljelentés kiegészítés után jutott mindegyik feljelentés ugyanézen sorsra.

Az általunk kifogásolt ügyészségi gyakorlat nem pusztán ' légből kapott ellenzéki
vélemény . A tavalyi évre vonatkozó, Ön által benyújtott ügyészségi beszámoló szerint egy é v
alatt háromszorosára nőtt a korrupció : 2013-ban 1 105, tavaly 3 268 korrupciós cselekményt
regisztráltak . Ez a szám 2010-ben, a Fidesz hatalomra kerülésének évében még csak 481 volt ,
tehát mondhatjuk, hogy az elmúlt 5 évben, az Orbán-kormány m űködése alatt 6,79-szeresér e
nő tt a korrupció . Ha az Ön beszámolójából nyilvánosságra került fenti adatokat összevetjük az
Átlátszó által megszerzett ügyészségi statisztikákkal, kiábrándító képet kapunk az ön álta l
vezetett Legfőbb Ugyészség munkájáról. A statisztikák szerint ugyanis 2010 óta csak
harmadannyi eljárás indult korrupciós ügyekben, mint előtte, az elindított vizsgálatokat pedi g
kétszer nagyobb arányban állítják le 2010 óta, mint azelőtt.

A drasztikusan megsokszorozódott korrupciós cselekményekből és az eközben a korábbi
töredékére esett ügyészségi munkából úgy tűnhet, hogy az On által vezetett Legfőbb
Ugyészség esetleg politikailag motiváltan, de minimum nem kielégítő hatásfokkal dolgozhat.

Kérdezem ezért a Legfőbb Ügyész urat:

1. Történt-e olyan az elmúlt 5 évben, hogy Ön megkérdőjelezte valamely közvetlen vag y
közvetett beosztottjának a döntését egy feljelentés elutasítása vagy egy vizsgálat leállítás a
kapcsán?

2. Történt-e olyan az elmúlt 5 évben, hogy Ön kezdeményezte egy feljelentés elutasításána k
vagy egy vizsgálat leállításának a felülvizsgálatát amiatt, mert azt nem tartott a
szakmailag indokoltnak vagy politikai motivációt fedezett sejtett a döntés mögött?



3. Történt-e olyan az elmúlt 5 évben, hogy Ön kezdeményezte egy közvetlen vagy közvetet t
beosztottjának a felfüggesztését vagy felelősségre vonását amiatt, mert az szakmailag
indokolatlanul, esetleg politikailag motiváltan utasított el egy feljelentést vagy állított l e
egy vizsgálatot ?

4. A fent felsorolt statisztikák tükrében Ön elégedett az Ön által vezetett Legf őbb
Ugyészség munkájával, érez-e személyes felel ősséget a korrupció
megsokszorozódásáért?

5. Ön szerint mivel indokolható, hogy a sokszorosára n őtt korrupciós cselekmények idején a
Legfőbb Ugyészség csak harmadannyi eljárást indít korrupciós ügyekben, valamint
kétszer annyi vizsgálatot állít le, mint azelőtt?

Megtisztelő válaszát írásban várom .

Budapest, 2015. május 27 .

Tisztelettel :

Varju László
Demokratikus Koalíció
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